
 
 
Onderzoeksrapport NAR bevestigt onherstelbare schade bij autismebehandeling ABA! 
LBVSO vraagt door dit onomstotelijke bewijs opnieuw om een verbod. 
 
Na deze uitkomst zijn onze grote zorgen over de omstreden ABA-behandelingen nog meer versterkt!  
Na dit startonderzoek willen wij ook een vervolgonderzoek op enkel en alleen de schade van ABA! 
 
Naast de Petitie: ‘Verbied conversietherapie van ABA voor autisme’ waarin ruim 3000 ouders oproepen tot een 
verbod. Vraagt LBVSO opnieuw om een verbod op ABA! Het onderzoeksrapport van het Nederlands Autisme 
Register (NAR) over ABA (Applied Behavior Analysis) in opdracht van het ministerie VWS is vandaag openbaar 
gemaakt. Aanleiding onderzoek was de vele verschrikkelijke en zeer zorgelijke signalen die wij bij LBVSO 
binnenkregen van kinderen en jongeren met autisme die deze omstreden behandeling hebben ondergaan en daar 
nu zware schade van hebben opgelopen zoals: trauma, depressie, PTSS, suïcide gedachtes of pogingen. 
 
Net als NVA raden wij ABA als ‘behandeling’ voor kinderen en jongeren met autisme af1.  
Sterker wij willen een verbod want de schade is immens en gaat zelden tot nooit weg! 
 
Tijdens de gehele klachtenprocedure in een jaar tijd, hebben wij de meest vreselijke verhalen aangehoord. We 
hebben getuigenissen gelezen van kinderen en jongeren met autisme verbaal en ook non-verbaal die met veel kunst 
en vliegwerk konden aantonen diepongelukkig te zijn door ABA. We hebben tientallen tapes gezien waar Alberto 
Stegeman nog zelfs van zou schrikken en wij hebben bandopnames gehoord met de meest afschuwelijk scenario’s 
van behandeling tot opgelopen schade aangehoord. Waar wij vandaag de dag nog steeds niet van kunnen slapen. 
We hebben SGGZ-onderzoeksverslagen gezien van PTSS, depressie, mutilatie, suïcide gedachtes en suïcidepogingen 
met allen ABA als veroorzaker aangeduid. Wij hebben er nog steeds nachtmerries van en de klachtenstroom gaat 
door want die is verdubbeld en staat nu op 1456 ABA klachten. 
 
Wanneer er 1 product fouten bevat wordt de hele serie teruggehaald. Zo moet men ook kijken naar de schade die 
ABA teweegbrengt; 1 kind met ABA-schade is er 1 te veel. 
 
Maar waar wij ook tegenaan liepen was wel de machtige lobbyclub van ABA. Geen land waar ABA zo stevig en in 
grote getallen aanwezig is als in Nederland. Veroorzaakt door de Gezondheidsraad die in 2009 een ‘positief advies’ 
gaf voor ABA als autismebehandeling zonder enig goed gefundeerd bewijs (behalve een onderzoek van de ABA-
bedenker Lovaas zelf) en op basis van input van de toen al sterke ABA-lobbyclub. Het heeft tot grote schadelijke 
gevolgen geleid en tot op de dag van vandaag is het stil aan hun kant…  
 
Schrikbarende cijfers over ABA  
Uit het onderzoek blijkt dat meer dan 40% negatief rapporteerde over ABA. Meer dan 40% rapporteerde ook een 
negatieve invloed op het zelfbeeld en/of het zelfvertrouwen. En van hieruit gaan wij staatsecretaris van Ooijen aan 
zijn woord houden nadat hem de vraag in de kamer werd gesteld: “waar ligt voor u de grens’”, waarop hij 
antwoorde: “Wanneer een kind niet meer zichzelf mag zijn”. Duidelijker kunnen we het niet maken voor de 
staatsecretaris. 36,6 % gaf zelfs aan dat zij als gevolg van de behandeling gingen maskeren en dit is nooit zonder 
ernstige gevolgen blijkt wel uit tal van wetenschappelijke Amerikaanse onderzoeken. Maskeren en ‘gewenst gedrag’ 
vertonen komt met ernstige gevolgen tot suïcide aan toe. 39% gaf weer aan dat de ABA-behandeling een negatief 
effect had op hun dagelijks functioneren en dit ook weer leidde tot trauma of PTSS. 
 
LBVSO wil ten alle tijden dat kinderen, jongeren en mensen met autisme zichzelf kunnen zijn dat is een groot goed 
en elke behandeling zou daarop ingericht moeten zijn. Wij verbazen ons erover hoe makkelijk deze methodiek ons 
land is ingekomen, een behandeling op basis van conversie, voor kwetsbare kinderen mag zonder serieuze toetsing 
losgelaten worden op kinderen en vervolgens moet er dan maar bewezen worden dat het schadelijk kan zijn. Dat is 
een verkeerde volgorde! Wij vragen om een betere bescherming van kinderen en jongeren. Wij roepen ook op tot 
meer en goed bewezen aanbod voor behandelingen bij autisme en dat is ABA niet! ABA is nu vaak het enige aanbod 
en dat is omdat de overheid deze miljoenenindustrie heeft toegelaten en laten groeien. Bescherm ons voortaan 
beter en voorkom verdere schade, en verbied ABA.   
 
 ABA, kap ermee! 

 
1 https://www.autisme.nl/nieuws/ 


